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Název projektu:  Komunitní plánování sociálních služeb na Otrokovicku 

Registrační číslo:  CZ.03.2.63/0.0/0.0/16_063/0006592 

Název aktivity:   Setkání pracovní skupiny Senioři 

Termín konání: 06.06.2018 v 12,30 h, Otrokovice, budova č. 2, zasedací místnost č. 225. 

 

Ivana Palová – Veřejný opatrovník – Neustále v Otrokovicích přibývá lidí s duševním onemocněním a 

je málo pečovatelek, nejme schopni pokrýt poptávku po službách.  

Horáková Květoslava– Zabýváme se potřebami občanů a možnostmi služeb. Potýkáme se 

s nedostatkem kapacity pro pečovatelskou službu, snažíme se oslovit další organizace, které by 

v Otrokovicích měly službu poskytovat.  

Dále probíhá zajímavé školení na téma sexualita seniorů, které se jeví jako hodně potřebné pro 

pracovníky v přímé péči. 

Jarmila Kovalová – Měli jet na zájezd plánovaný na zítřek 7.6. Bohužel, zájezd museli zrušit kvůli 

tomu, že ve stejný termín jedna politická strana zorganizovala zájezd zdarma. Prozatím se jinak nic 

neděje.  

Okna se prozatím nemění. Okna se mají dělat už letos, ale zateplení až příští rok.  

Zpěváková Jůlie – Úřad práce – Teď v květnu jim přibylo hodně žádostí. Nedostatečná informovanost 

od příslušníků o možnosti využít dávku na dlouhodobou péči o rodinného příslušníka (3 měs.), musí 

být požádáno dopředu, musí doporučit lékař. Celý úřad práce byl na školení zaměřeném na 

kompenzační pomůcky pro osoby se zdravotním postižením. Jinak nic nového. 

Veronika Cívelová - Charitní domov Otrokovice – podařilo se jim stabilizovat pracovníky. Využívají 

pěkného počasí, dělají akce. Mají velké množství žádostí, i urgentní žádosti když rodiny nemohou péči 

zajistit. U odlehčovací služby by někdy pokryli i 6 míst, ale jindy není zájem tak velký.  

Jana Šuranská -  Pečovatelská služba-charitní – mají plnou kapacitu. Snaží se nepřetěžovat děvčata, 

protože se blíží prázdniny a budou se potřebovat střídat. Dřív jezdili na kolech a stíhalo se všechno 

daleko líp. U klientů již nezůstávají hodinu, ale pouze cca 15 minut. Důvodem je málo času a velké 

množství klientů. Těší se na dovolenou, jsou uspěchané, už si s klienty nemají čas povídat, i když to 

byl pro klienty oblíbený bonus.  

Alena Dušková – Senior Otrokovice - mají denní stacionář pro lidi s demencí. Mají tam klienty, kteří 

k nim chodí stabilně. Mnoho lidi u nich bude přecházet na pobytovou službu, tudíž pak bude místo pro 

další lidi v stacionáři. Je hodně žadatelů (za poslední dva měsíce). 

Květoslava Horáková – Abychom zjistili poptávku po jednotlivých sociálních službách, tak bychom 

potřebovali vědět počet evidovaných žádostí a hlavně počet odmítnutých žádostí. Potřebujeme více 

ověřených informací o poptávce po službách. 

Josef Zdražil - Proběhla výstava dětských prací ze základních škol na téma náhradní rodinné péče 

(pěstounské rodinné péče). V současné době máme v ORP Otrokovice malé množství zájemců o 

pěstounství. MPSV mělo také rozjet velkou kampaň na podporu pěstounské péče, ale zatím to 

stagnuje.  
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Projekt Partnerství pro duševně nemocné chystá poslední dva workshopy. Mají přijet partneři 

z Nizozemska. V rámci projektu proběhlo vzdělávání sociálních pracovníků města v rozsahu 87 hodin. 

Květoslava Horáková – Projekt sociální bydlení bude běžet do roku 2020, bylo zatím přiděleno 18 

bytů. Snažíme se přidělit byty i těm co jsou zadlužení, vytvoříme splátkový kalendář. Nájem je 

přijatelnější cenově ve srovnání s komerčním nájmem. Navíc je poskytovaná podpora ze strany 

sociálních pracovníků města. 

 

Další témata diskuse 

Zdražil  - bohužel nedostatečné kapacity pobytových služeb v regionu zachraňují organizace Hvězda a 

Alzheimer centrum, které z velké části nejsou v krajské síti služeb.  

Diskuse na téma: nedostatečná kvalita sociálních služeb  

Zdražil – téma zřízení sociálních lůžek v krajské nemocnici ve Zlíně. V KPSS ve Zlíně je návrh na 

budování 30 lůžek v Krajské nemocnici T.Bati ve Zlíně. Kraj nechce slyšet o navýšení pobytových 

lůžek a myslí si, že vše se zvládne prostřednictvím terénních a ambulantních služeb, ty však také 

nerostou a již nyní nemají volné kapacity a opakovaně velký převis poptávky. 

Školení/přednáška na téma sexuální potřeby seniorů proběhlo na SENIORu, toto téma se jeví jako 

velmi užitečné pro pracovníky v přímé péči. 

 

SWOT analýza 

Příležitosti 

- Možnost čerpání dotací z EU na Zkvalitnění služeb, vzdělávání vedoucích manažerů, 

vybavenost služeb, mzdy, provoz rozvoj, infrastruktura 

- Pružné navyšování kapacity sociálních služeb dle potřeb včetně financování 

- Stárnutí populace = navyšování kapacit služeb  = vyšší priorita pro politiky 

- Změna legislativy  

- Mezioborové spolupráce  

- Vznik komunitního centra 

- Vznik dostupné služby zdravotní rehabilitace 

- Dobrovolníci, aby učili lidi pracovat s mobilem, ICT gramotnost, hra na piáno  

- Více dobrovolníků do služeb  

- Hřiště pro seniory do každé čtvrti a obce 

 

Hrozby  

- Ještě větší nedostatek personálu  

- Zhoršení dostupnosti lékařské péče – praktiků i odborných  

- Nedostatek financí 

- Nepodpora služeb po volbách 

- Nenavýšení kapacit sociálních služeb  

- Změna legislativy  

- Nárůst byrokracie 

- Nárůst lidí se specifickými potřebami – obtížně zařaditelní (po mrtvici např. v 55 letech, i 

mladší) 
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Další setkání PS Senioři proběhne dne 19.9.2018. 
 
Zapsal: Pavel Vrana 
Otrokovice 06.06.2018 
 

 


